

外交學系【碩士班】專業必修科目一覽表

〔 106 學年度入學學生適用 〕

Department of Diplomacy-Required Courses Form-For Enrollment of 2017

科目名稱	必 群	規定 學分 Credits	第一學年		第二學年		備註 Others (先修科目或學群等 之說明)
			上 spring	下 Fall	上 Spring	下 Fall	
國際法院成案 Cases of the International Court of Justice	必 Required	3	3				
國際關係理論研究 Seminar on Theories of International Relations	必 Required	3	3				
國際組織 Seminar on International Organizations	群 Partially Required	3					至少三選一 Choose at least one course
國際政治經濟學 International Political Economy							
區域研究 Area Studies							
合計 Total Credits		9					
本所最低畢業學分：32 學分(不包括論文)。考試成績不滿 70 分者為不及格，不給學分，論文口試 前需修畢畢業學分。 Minimum Credits for Graduation:32 Credits.(Should be completed before thesis defence).							

修課特殊規定：

- 一、非國際關係相關科系畢業或大學時期未修習一學年四學分以上之「國際公法」課程者入學後，須至大學部補修「國際公法」，補修科目不計學分。
- 二、選修外系課程（包含校際選課）以 12 學分為限，承認為畢業學分。
選修非本系課程前須經過本系同意。
- 三、第一學年每學期修習學分不得多於 14 學分。
- 四、碩士班學生論文口試前須通過英語能力檢核，始得申請論文口試。英語能力畢業標準須達到以下檢核標準之一者，視為通過：
 - （一）TOEFL：CBT237 分或 iBT 92 分以上
 - （二）IELTS(學術組)：6.5 級以上
 - （三）TOEIC：850 分以上
 - （四）就讀碩士班期間於國外修習英語授課專業課程一年（含）以上者。
- 五、其他相關規定，請洽系辦查詢。

Other Requirements:

1. Students who have not taken “International Law” course during undergraduate program, will be asked to take this year-term course. Credits of this course cannot account as graduate credits.
2. Students can take at most 12 credits for other departments’ courses.
3. 14 credits is the maximum for each term in the first year.
4. English Requirement:
Before apply thesis defense, applicant should complete one of the English exams:
 - (1) iBT 92+
 - (2) IELTS (Academics) overall 6.5
 - (3) TOEIC 850+
 - (4) Taken English taught courses by related areas of the master programs at least one year.
5. Other academic requirements, please ask department office.

Department phone 辦公室電話：02-29393091 轉 ext 50918